
ABSTRAKT 

Téma, které jsem se rozhodla ve své diplomové práci řešit, se týká mého rodného 

města Otrokovic a rovněž regionu, ve kterém se město nachází.  Popisuje vývoj a budování 

tohoto místa především jeho čtvrti Baťova, které zde probíhalo ve 20. a 30. letech 

minulého století. Pod vedením bratrů Tomáše a Jana Antonína Baťových zde bylo 

budováno ideální průmyslové město, jediné svého druhu v celé republice. Nevznikl však 

pouze nový urbanistický útvar, ale také nový typ pracovních a sociálních vztahů. Ve své 

práci se zabývám nejen sociologickým dopadem tohoto procesu na původní obyvatele ale 

také novým způsobem výchovy mladých lidí, pojetím disciplíny a fenoménem 

kolektivního vědomí. Rovněž jsem si kladla otázku trvale udržitelného rozvoje Otrokovic 

po stránce ekologické i ekonomické a jejich možné budoucnosti. Nechybí ani srovnání 

s nedalekým Zlínem, kde Baťové započali proces přetváření celé podřevnické oblasti, který 

je stále centrem regionu a nositelem tradic batismu. 
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